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              CONSILIUL JUDEȚEAN CONSTANȚA 

 

   

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

încheiat cu ocazia desfășurării ședinței ordinare a  

Consiliului Județean Constanța din data de 28.02.2023 

 

 

Şedinţa ordinară a fost convocată de către domnul Mihai Lupu, Președinte al Consiliului Județean 

Constanța, pentru astăzi, 28.02.2023, ora 13.00,  în conformitate cu dispozițiile art.137, 178 alin.(1), 179 

alin.(1) şi (2) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare 

și în temeiul art.196 alin.(1) lit.b) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare. 

  Ședința ordinară a fost convocată în baza Dispozițiilor președintelui Consiliului Județean Constanța 

nr.66/22.02.2023 și 67/23.02.2023, în sistem videoconferință. 

 La sedinţă participă: domnul Mihai Lupu - Președinte al Consiliului Județean Constanța, domnul 

Stelian Gima - Vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Constanţa, domnul Petre Enciu - Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Nesrin Geafar - Secretar General al Județului Constanța,  consilierii 

judeţeni. 

 

 

X 

 

Ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre nr.44/10.02.2023 privind plata cotizațiilor și contribuțiilor ale UAT Județul 

Constanța, în calitate de membru al unor asociații, pe anul 2023. 

                                                                            Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

2. Proiect de hotărâre nr.45/10.02.2023 privind acordarea titlului de Cetățean de Onoare al Județului 

Constanța domnului Mihai Sorin Vasilescu. 

              Iniţiator, Consilier Județean, Nicoleta Bercaru 

 

3. Proiect de hotărâre nr.46/10.02.2023 privind acordarea titlului de Cetățean de Onoare al Județului 

Constanța doamnei Maria Lupu Vasilescu. 

                                                                                                 Iniţiator, Consilier Județean, Nicoleta Bercaru 

 

4. Proiect de hotărâre nr.47/13.02.2023 privind componența Echipei Intersectoriale Locale în domeniul 

prevenirii și combaterii exploatării copiilor prin muncă, a violenței asupra copilului și a violenței în familie. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 
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5. Proiect de hotărâre nr.48/13.02.2023 privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean 

Constanța nr.229/21.09.2022. 

                                                                                     Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

6. Proiect de hotărâre nr.49/13.02.2023 privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean 

Constanța nr.231/21.09.2022. 

                                                                                     Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

7. Proiect de hotărâre nr.50/14.02.2023 privind aprobarea preluării bunului imobil (teren extravilan) situat 

în Municipiul Medgidia, Județul Constanța, Parcela A958/1/2, identificat cu număr cadastral 110525 din 

domeniul public al Municipiului Medgidia în domeniul public al Județului Constanța 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

8. Proiect de hotărâre nr.51/21.02.2023 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al Județului 

Constanța pe anul 2023. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

9. Proiect de hotărâre nr.52/22.02.2023 privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului Clinic 

de Pneumoftiziologie Constanța. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

10. Proiect de hotărâre nr.53/22.02.2023 privind aprobarea preluării bunului imobil teren și construcții-

Muzeul de Artă Populară Constanța, din domeniul public al UAT Municipiul Constanța în domeniul public 

al UAT Județul Constanța.   

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

11. RETRAS Proiectul de hotărâre nr. 54/22.02.2023 privind încheierea unui Protocol de Colaborare 

între Asociația „Dăruiește Aripi”, UAT Județul Constanța și Spitalul Clinic Județean de Urgență „Sfântul 

Apostol Andrei” Constanța.  

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

12. Proiect de hotărâre nr.55/22.02.2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza DALI, 

pentru obiectivul de investiție Reabilitare și modernizare Teatru de Vară Mamaia. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

13. Proiect de hotărâre nr.56/22.02.2023 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli și a 

Programului de Evenimente Culturale, pe anul 2023 pentru Muzeul de Artă Populară Constanța. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

14. Proiect de hotărâre nr.57/22.02.2023 privind modificarea și completarea Anexelor 1 și 2 la Hotărârea 

Consiliului Județean Constanța nr.346/20.12.2022. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

15. Proiect de hotărâre nr.58/22.02.2023 privind aprobarea Acordului de cooperare între Județul 

Constanța din România și Raionul Strășeni din Republica Moldova. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 
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16. Proiect de hotărâre nr.59/22.02.2023 privind aprobarea regimului finanțărilor nerambursabile, din 

fondurile bugetului județean, pe anul 2023. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

17. Proiect de hotărâre nr.60/22.02.2023 privind preluarea managementului instituției Muzeul de Artă 

Populară Constanța din subordinea Consiliului Local al Municipiului Constanța în subordinea Consiliului 

Județean Constanța. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

18. Proiect de hotărâre nr.61/22.02.2023 privind aprobarea proiectului,,Achiziționarea de echipamente 

pentru unitatea de terapie intensivă neonatală din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență ,,Sf. Apostol 

Andrei” Constanța” și a cheltuielilor legate de proiect. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

19. Proiect de hotărâre nr.62/23.02.2023 privind modificarea și completarea anexei nr.1 la Hotărârea 

Consiliului Județean Constanța nr.102/21.04.2021. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

20. Proiect de hotărâre nr.64/23.02.2023 privind înființarea serviciilor publice la nivelul Consiliului 

Județean Constanța, acordate cu Strategia de Dezvoltare Durabilă a județului Constanța. 

                                                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

 

X 

 

 

Dl. Mihai Lupu: Bună ziua, stimați colegi! Sunem prezenți în întregul efectiv, ca atare, întrunim condițiile 

să deschidem ședința.  

Înainte de a trece la dezbaterea proiectelor înscrise pe ordinea de zi a ședinței de astăzi, menționez că 

Proiectul de hotărâre nr. 54 privind încheierea unui Protocol de Colaborare între Asociația „Dăruiește 

Aripi”, UAT Județul Constanța și Spitalul Clinic Județean de Urgență „Sfântul Apostol Andrei”, a fost retras 

de pe ordinea de zi.  

 Supun votului dumneavoastră două puncte, ordinea de zi ce cuprinde aprobarea Procesului verbal al 

ședinței ordinare a Consiliului Județean Constanța din data de 31.01.2023 

 -Vot, vă rog! Procesul verbal a fost aprobat cu cu 36 voturi pentru.  

 

Punctul 2 pe ordinea de zi, dezbaterea celor 19 proiecte de hotărâre 

 - Vot, vă rog! Domnul Caprinciu, nu ați reușit să vă logați? 

Dl. Caprinciu Stelică: Nu mi-a apărut nimic, domnule președinte, votez pentru. 

Dl. Mihai Lupu: Ordinea de zi a fost aprobată cu 37 voturi pentru.  

 

 

Dl. Mihai Lupu: 
1. Proiect de hotărâre nr.44privind plata cotizațiilor și contribuțiilor ale UAT Județul Constanța, în calitate 

de membru al unor asociații, pe anul 2023. 

 -Vot, vă rog!  

 Proiect de hotărâre aprobat cu 32 voturi pentru și 5 abțineri. 
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Dl. Mihai Lupu: 
2. Proiect de hotărâre nr.45 privind acordarea titlului de Cetățean de Onoare al Județului Constanța 

domnului Mihai Sorin Vasilescu, având inițiator pe doamna consilier județean Nicoleta Bercaru. 

 

Aici au fost foarte multe controverse, au apărut și în spațiul public și nu înțeleg de ce, pentru că nu putem 

să punem oamenii într-o astfel de situație. Vă rog frumos, inițiatorul proiectului, dacă dorește să menținem 

pe ordinea de zi aceste două proiecte sau le retragem, pentru aprofundare mai corectă. Cum doriți 

dumneavoastră așa facem.  

D-na Bercaru Nicoleta: Bună ziua! Mulțumesc, domnule președinte. Dacă îmi permiteți aș vrea să dau 

citire câtorva rânduri pe care le-am scris pentru dumneavoastră și colegii mei și aș vrea să se ia în considerare 

și timpul alocat pentru următorul proiect.  

Dl. Mihai Lupu: Cum hotărâți dumneavoastră ca inițiator, dar după ce citiți, cum hotărâți, ca să știm cum 

facem.  

D-na Bercaru Nicoleta: Vom hotărî după ce termin de vorbit, dacă îmi permiteți.  

Dl. Mihai Lupu: Vă rog frumos.  

D-na Bercaru Nicoleta: Mulțumesc foarte mult.  

 Domnule președinte, doamnelor și domnilor consilieri județeni, cultura și educația nu au sau nu ar 

trebui să aibă culoare politică. Proiectele pe care le-am propus au fost menite să aducă prinos de recunoștință 

și bucurie, la final de viață artistică, unor oameni care ni s-au dedicat întrutotul nouă, consumatorilor de 

cultură și întregii comunități constănțene, fără alte beneficii decât o diplomă și aplauzele noastre finale la 

ieșirea lor, pe ușa din față, așa cum merită și nu pe cea din dos așa cum își doresc unii să se întâmple.  

 Înainte de a fi consilieri județeni, suntem cetățeni ai județului acesta, cetățeni învestiți cu încredere 

de constănțenii care au avut încredere că vom face pentru ei și pentru urbea lor, deci a noastră, pentru 

comunitatea lor, deci a noastră, lucruri de care să nu ne/să nu le fie rușine, iar lor să le acoperim nevoile 

materiale, culturale, sufletești. 

 În calitate de consilier județean și mai ales în calitate de președinte al Comisiei de Cultură, Culte și 

Monumente, am încercat să-mi aduc aportul la binele comunității care m-a ales, cum am putut. Cu toții știm 

că pentru a putea duce la final un proiect județean ai nevoie de aparatul de specialitate în conceperea 

documentației, cred că art.136, domnișoara secretar. Am depus aceste proiecte acum două luni, v-ați făcut 

că mi-ați trimis răspunsurile necesare pe o adresă de email pe care nu am comunicat vreodată, ați omis să 

comunicăm mai mult de atât și deja era prea târziu pentru a putea duce la final proiectul, în luna ianuarie. 

În luna februarie am depus la domnișoara secretar, personal, cele două proiecte complete, analizând 

împreună dacă totul este în regulă, mi s-a spus că da și că dacă apare ceva voi fi anunțată, având în vedere 

că sunt, totuși, inițiatorul proiectului. Așa cum este firesc, direcția de cultură, condusă de doamna Caterinici, 

preia documentația și o completează cu un raport obligatoriu și necesar. Doar că aici începe show-ul, 

doamna director Caterinici solicită punct de vedere Teatrului de Stat, care, culmea, este în subordinea 

consiliului județean, deși avea în documentația depusă de mine toate detaliile de care ar fi avut nevoie pentru 

a se lămuri despre activitatea și cariera domnilor în discuție. Aștept încă lămuririle solicitate pe grupul 

consilierilor județeni, doamna Caterinici și doamna secretar.  

 Domnule președinte, mă adresez în mod special, doamnei director Caterinici, pentru că ține mai ales 

de domnia sa despre ce vorbesc acum: Deci, doamnă director al direcției de cultură, Caterinici, eu nu mi-

am bazat proiectul pe bârfe și pe baza unor păreri subiective ale unor oameni care au orgoliile lor de artiști, 

frustrările lor, conflictele lor în organizație, incapacitatea lor de a le manageria, o capacitate uriașă, văd, de 

răzbunare,  dar mai ales o capacitate uriașă de a păta nu doar munca de o viață a unor artiști care ne-au 
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bucurat sufletele zeci de ani prin evoluția lor pe scena culturii constănțene, fie ca actori, fie ca manager ai 

unui spațiu cultural ce era odată un brand, o mândrie și o mângâiere pentru noi toți constănțenii, ci și 

imaginea Teatrului de Stat Constanța, dar, și a ideii de cultură generală. Eu mi-am bazat, doamnă, 

propunerea de proiect, pe o analiză atentă atât a recenziilor marilor critici de artă ai vremii, pe părerile presei 

la adresa acestor artiști și, mai ales, m-am bazat pe o sursă de foarte mare încredere pe care am găsit-o cu 

mare ușurință, monografia „Fantasio 40”, scrisă de regretatul Jean Badea sub patronajul Ziua de Constanța. 

În această carte, stimată doamnă, numele domnului Vasilescu, actor, manager la teatru timp de 19 ani, 

profesor universitar, apare nu mai puțin de 77 de ori iar cel al doamnei Maria Lupu, actriță, pe care nu ați 

avut cum să o ratați pe scena constănțeană, apare de nu mai puțin de 51 de ori, pentru carte de 533 de pagini. 

Pentru o astfel de căutare aveați nevoie doar de câteva minute. V-am întrebat și personal, ieri, în comisie, și 

v-am solicitat și un răspuns oficial pe care încă îl aștept, ce anume v-a determinat, cum ați analizat 

documentele depuse de mine, cum ați verificat sursele pe care vi le-am pus la dispoziție, comparativ cu 

hârtia aceea semnată de domnul director al teatrului, în numele colegilor lui, ale căror nume nu apar acolo, 

deci, pe care și-o asumă singur. De ce, doamnă director, a fost mai importantă și mai interesantă părerea 

unui domn care nu are habar de istoria acestui teatru, până la venirea sa acum 4 ani în Constanța, și acestea 

sunt cuvintele domniei sale, nu ale mele. Dacă ați fi avut curiozitatea să vă aplecați măcar puțin peste 

documentele la care fac referire, ați fi aflat, de exemplu, că domnul actual director se năștea cu o zi înainte 

ca doamna Lupu să devină actor profesionist, 09.12.1079. Dacă ați avut curiozitatea ați fi aflat, de exemplu, 

că domnul Vasilescu a pus bazele Facultății de Teatru de la Constanța împreună cu regretatul Geo Saizescu, 

undeva prin 1991, când domnul director și probabil alte câteva voci, din hârtia aceea murdară, erau elevi de 

școală generală sau cel mult de liceu. Dacă ați fi avut curiozitatea, ați fi aflat, stimată doamnă, că atât domnul 

Vasilescu cât și doamna Lupu au avut zeci de premii naționale și internaționale, că asta ați spus că lipsește, 

alături de nume precum iubiții noștri Stela și Arșinel. Dacă ați fi avut curiozitatea, ați fi putut descoperi, 

doamna director, că acești oameni s-au căsătorit pe scenă încă din 1994, pentru ca mai târziu sa nu facă 

altceva decât un relegământ simbolic pe și cu aceași scenă, moment de care atâta s-au legat unii și alții. Dacă 

ați fi avut curiozitatea ați fi aflat că pentru sutele de reprezentații, domnii aceștia au primit alte sute de 

recomandări excepționale de la colaboratori de marcă, atât din țară cât și din străinătate. Ați fi aflat, stimată 

doamnă director, care păstoriți cultura din județul nostru, că în cei 11 ani cât a fost director, domnul 

Vasilescu, a construit cultură și lista poate continua. Și, totuși, să devenim ceva mai aplecabili și mai puțin 

superficiali, în fotoliile noastre, atât de aleși cât și de funcționari publici și să ne macine curiozitatea dar nu 

în direcția de can-can. Ar trebui să învățăm și spun asta pe persoana întâi plural, noi românii, să ne 

abandonăm metehnele, acelea de a da în cap celui care muncește și o face bine, celui care are realizări peste 

ale noastre, celui care dovedește și dorește evoluție și schimbare în comunitatea, în societatea sa, celui care 

lasă în urma sa o viață de muncă. Ar trebui să învățăm să fim recunoscători.  

 Domnule președinte, vă cer să permiteți doamnei Lupu, aici prezentă, lângă mine, să vă spună câteva 

cuvinte. 

Dl. Mihai Lupu: Da, doamna Bercaru, cu tot dragul și tot respectul pentru doamna Maria Lupu, totdeauna 

am respectat-o și o respect. Nu vreau absolut de loc să se simtă acești oameni jigniți. Eu v-am rugat un 

singur lucru; Buna ziua, doamnă! 

D-na Maria Lupu: Bună ziua! 
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Dl. Mihai Lupu: V-am rugat un singur lucru, dacă vă mențineți sau retragem aceste proiecte, de pe ordinea 

de zi, în așa fel încât să nu lăsăm lucrurile să le supunem unui vot sau dacă doriți să continuăm și să votăm. 

Cum doriți dumneavoastră, cu tot dragul.  

D-na Bercaru Nicoleta: Domnule președinte, doamna Lupu m-a rugat să fie prezentă aici, m-a rugat, este 

aici la rugămintea dumneaei și vom hotărî împreună după ce își spune cuvântul, dacă rămân sau nu, 

proiectele pe ordinea de zi.  

Dl. Mihai Lupu: Sigur că da. Nu avem nimic împotrivă să vorbească doamna, ferească Dumnezeu, vă rog 

doamnă.  

D-na Maria Lupu: Vă mulțumesc mult, domnule președinte. Pentru că am emoții, pentru că niciodată nu 

mi s-a întâmplat așa ceva, mi-am scris și eu câteva rânduri pentru dumneavoastră.  

 Domnule președinte, doamnelor și domnilor consilieri județeni, mă aflu în fața dumneavoastră 

deoarece am rugat-o pe doamna consilier Bercaru Nicoleta să-mi mijlocească această întâlnire față în față 

cu domniile dumneavoastră. Consideram necesară prezența mea, acum și aici, după toată povestea creată. 

Am ținut să mă cunoașteți dumneavoastră, pentru că dumneavoastră poate nu ați reușit să mă vedeți pe scena 

teatrului constănțean. Sunteți la conducerea consiliului județean de aproximativ 3 ani iar eu în acest timp nu 

prea am jucat. Prin urmare mi-am încasat retribuție lunară de stat, de la stat. Poate că noul manager venit 

doar de 4 ani, m-a protejat afând despre mine, de la mine. Am fost prima persoană pe care a contactat-o, 

până la venirea domnului la conducere, că teatrul era a doua mea casă. Eram acolo cel puțin 12 ore din 24 

sau poate a considerat că sunt prea bătrână și bolnavă, să nu mai pot juca. Îi mulțumesc, mă scuzați am 

emoții. Vă mulțumesc și dumneavoastră, coordonatori de credite că ați alimentat bugetul teatrului și mi-ați 

asigurat venitul lunar pe care l-am adăugat la imensa mea pensie, 1470, noroc că între timp s-a mai mărit 

punctul de pensie. Nu credeam că după o viață dedicată scenei pe care am slujit-o cu multă dragoste și 

devotament, după mii de spectacole jucate în condiții insalubre pe vremea de tristă amintire, rulam ca la 

cinematograf, 3 spectacole pe zi, în toată țara și peste hotarele țării. După miile de spectacole în care ne-au 

aplaudat și ne-au arătaă dragostea lor, după ce am dăruit teatrului un spectacol personal „50 de ani de viață 

30 de ani de carieră”, care s-a jucat timp de 10 ani cu casa închisă, sponsorizat în întregime, teatrul încasând 

veniturile fără a avea o contribuție financiară, după ce aproape 20 de ani am fost lider de sindicat, singurul 

sindicat afiliat la FSLI Petrom, federație care ne-a înlesnit și finanțat turnee în țară și peste hotare, ne 

deplasam 100 de persoane, peste 100 de persoane, după ce în teatru am fost mulți ani membru în comisia 

de disciplină și responsabil în comisia de etică, după aprecieri din partea marilor personalități culturale și 

artistice: Miși Fotino, Dina Cocea, Draga Olteanu Matei, Geo Saizescu, Ion Lucian, Valentin Silvestru, 

Victor Parhon și mulți alții, am înscrisuri cu aceste aprecieri, deci, după toate acestea, am avut neplăcuta 

surpriză a fi distribuită într-un spectacol împreună cu actorul Mihai Sorin Vasilescu, soțul meu, un thriller, 

un horror, regizat de managerul și regizorul Erwin Simsensohn, ajutat de câțiva colaboratori, colegi de-ai 

mei, care mă apreciază nespus. Eu iubesc actoria, domnnilor, îmi place să fac oamenii să râdă, să se simtă 

bine când vin la teatru. Apropos, trebuie să mă laud că în 1995 am împărțit premiul pentru „Cea mai bună 

actriță”, cu Stela Popescu, regina teatrului de revistă, iar Vasilescu a împărțit premiul pentru „Cel mai bun 

actor”cu Alexandru Arșinel, în cadrul festivalului național de Teatru de revistă, Teatrul de revistă de care 

domnul Simsensohn îl bagatelizează. Este timpul trecut, este istoria teatrului, este cultura din Costanța. 

Despre celelalte poate că ați aflat din monografia regretatului Jea Badea,„Fantasio 40”, care s-a făcut pe 

vremea când era Vasilescu manager.  
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 Trebuie să vă spun că am fost măguluiți și fericiți că există oameni, la Consiliul Județean Constanța, 

care iubesc cultura, care sunt prezenți în sălile de teatru și care știu să aprecieze un artist. Astfel îi mulțumesc 

doamnei, aici de față, consilier Nicoleta Bercaru, pentru inițiativa dumneaei, chiar dacă la început, eu, 

personal, nu am fost de acord cu ea.  

 Prin urmare, vă cer, stimați consilieri, din suflet, să ne scoateți din această distribuție, acest spectacol 

horror, care nu ne face cinste nici nouă și nici dumneavoastră, cred. Opriți această umilință, nu o merităm. 

Indiferent de ce am ales să facem în viață, suntem cu toții oameni. Nu am făcut politică, nu fac partipliuri 

cu niciun partid politic din țara asta. Am prieteni, poate din toate partidele. Vă rog, nu mai pierdeți timpul 

cu votul. Nu repetați povestea din 2004 și 2007, când toți artiștii constanței au fost umiliți prin desființarea 

și înființarea teatrelor, de însuși Consiliul Județean Constanța.  

 Vă mulțumesc și vă rog să apreciați dumneavoastră ceea ce v-am spus. Vă mulțumesc încă odată.  

Dl. Mihai Lupu: Și noi vă mulțumim, doamna Lupu.  

Stimați colegi, regret această situație jenantă și cred că trebuie să ne aplecăm mai atent, să nu mai trăim 

astfel de momente jenante. Am luat act de propunere, doamna Maria Lupu. Dar pentru că nu este inițiatorul 

proiectului, rog încă odată inițiatorul proiectului să facă precizarea dacă acest proiect și celălalt proiect 

rămân în continuare pe ordinea de zi sau mergem la vot, Vă rog, doamna Bercaru. 

D-na Nicoleta Bercaru: Domnule președinte, mie îmi este foarte greu să îmi retrag propriile proiecte în 

care eu chiar cred. 

Dl. Mihai Lupu: Bun, deci îl supunem votului, doamna Bercaru, da? 

D-na Nicoleta Bercaru: Dați-mi voie puțin, doamna Lupu, aici de față, îmi sugerează să hotărâți 

dumneavoastră, împreună cu mine, nu eu cu dumneavoastră personal, ci noi, consilierii județeni, nu știu 

dacă procedura permite să votăm dacă mergem sau nu mai departe, chiar nu știu asta.  

Dl. Barață Bogdan:  Doamna consilier, sunteți inițiatoare în nume propriu.  

D-na Nicoleta Bercaru: Am înțeles asta. Eu, spuneam, că doamna Lupu spune că nu eu trebuie să retrag. 

Eu nu aș vrea să retrag. Adică, aș vrea să ne asumăm fiecare ce are de făcut, prin vot.  

Dl. Mihai Lupu: Deci, mergem la vot, spuneți dumneavoastră, da? 

D-na Nicoleta Bercaru: Amânăm pentru luna viitoare, domnule președinte, dacă îmi permiteți. Poate așa 

reușim să ne aplecăm cu toții asupra proiectului și să înțelegem ce avem de făcut, pentru luna viitoare, 

ambele proiecte.  

Dl. Mihai Lupu: Muțumesc frumos! 

D-na Nicoleta Bercaru: Aș vrea să se aibă în vedere și 45 și 46. Vă mulțumesc! 

Dl. Mihai Lupu: Stimați colegi, dat fiind că doamna este inițiator și a solicitat aceste proiecte să fie retrase 

de pe ordinea de zi, rămâne să le analizăm într-o perspectivă. Mergem mai departe 

               

4. Proiect de hotărâre nr.47 privind componența Echipei Intersectoriale Locale în domeniul prevenirii și 

combaterii exploatării copiilor prin muncă, a violenței asupra copilului și a violenței în familie. 

 -Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 37 de voturi pentru.  

 

 

5. Proiect de hotărâre nr.48 privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Constanța 

nr.229/21.09.2022. 

 -Vot, vă rog! 

 

Dl. Costel Ilie: Mie nu mi-a apărut, domnule președinte, votez pentru.  

Dl. Mihai Lupu: Domnul Epure? 
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Dl. Petre Epure: Votez pentru, nu mi-a apărut votul.  

Dl. Mihai Lupu: Proiect de hotărâre aprobat cu 36 de voturi pentru.  

 

 

6. Proiect de hotărâre nr.49 privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Constanța 

nr.231/21.09.2022. 

 -Vot, vă rog! Am rugăminte, la dumneavoastră, dacă nu vă apare, să interveniți, ca să putem să luăm 

votul dumneavoastră.  

Dl. Adrian Țapliuc: Pentru, nu mi-a apărut sondajul.  

Dl. Mihai Lupu: Mulțumesc, domnule Țapliuc. Domnul Barață? 

Dl. Bogdan Barață: Votez pentru, domnule președinte.  

Dl. Mihai Lupu: Domnul, Ilie Cătălin? 

Dl. Costel Ilie: Am votat pentru. 

Dl. Mihai Lupu: Mulțumesc frumos. Proiect de hotărâre aprobat cu 37 de voturi pentru.  

 

 

7. Proiect de hotărâre nr.50 privind aprobarea preluării bunului imobil (teren extravilan) situat în 

Municipiul Medgidia, Județul Constanța, Parcela A958/1/2, identificat cu număr cadastral 110525 din 

domeniul public al Municipiului Medgidia în domeniul public al Județului Constanța. 

 -Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 34 de voturi pentru.  

 

 

8. Proiect de hotărâre nr.51 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al Județului Constanța 

pe anul 2023. 

 -Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 35 de voturi pentru.  

 

 

9. Proiect de hotărâre nr.52 privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului Clinic de 

Pneumoftiziologie Constanța. 

 -Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 35 de voturi pentru.  

 

 

10. Proiect de hotărâre nr.53 privind aprobarea preluării bunului imobil teren și construcții-Muzeul de 

Artă Populară Constanța, din domeniul public al UAT Municipiul Constanța în domeniul public al UAT 

Județul Constanța.  

 -Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 34 de voturi pentru.  

 

  

11. Proiect de hotărâre nr.55 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, faza DALI, pentru 

obiectivul de investiție Reabilitare și modernizare Teatru de Vară Mamaia. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Doresc să intervin. 

Dl. Mihai Lupu: Vă rog, domnule Palaz.  

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Vreau să vă întreb și eu, de ce s-au schimbat, din curiozitate, ținând seama că 

știu foarte bine situația, de ce ați schimbat proiectul și nu ați mers pe proiectul vechi? 
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Dl. Mihai Lupu: Specialiștii, din cadrul consiliului județean – întrerupt de dl. Palaz 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Fără să mai faceți, fără să mai angajați cheltuieli suplimentare? 

Dl. Mihai Lupu: Specialiștii, din cadrul consiliului județean, au considerat că trebuie făcută o nouă 

expertiză, care să cuprindă toate elementele de acolo. Dacă mă lăsați să vă răspund, vă răspund, domnule 

Palaz, eu vă spun ce au constatat specialiștii din cadru consiliului județean. Au solicitat să se facă o nouă 

expertiză și cu alte soluții tehnice. Una din soluțiile tehnice pe care mi-au cerut-o și actorii și toatea astea, 

mi-a cerut ca acea scenă să fie hidraulică și scena să fie acoperită și cu o serie de alte elemente de care nu 

s-a ținut cont au fost acele bariere fonice care au fost, practic, desființate. Eu nu am făcut decât să dau curs 

acestor solicitări și suntem astăzi, aici, în această fază. Ca atare, v-am dat răspunsul și rog colegii să supun 

votului acest proiect. Vă rog frumos, vot! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Stați puțin, stați puțin, nu așa de repede, lămuriți-ne și pe noi! Treceți așa dintr-

o dată, pompieristic, parcă ați fi Nicușor Constantinescu! Haideți să ne lămurim.  

Dl. Mihai Lupu: Lăsați-o baltă cu Nicușor Constantinescu, domnule Palaz, că împreună cu el le-ați distrus 

și le-ați lăsat de izbeliște, toate, ați lăsat o ghenă de gunoi acolo, nu mai veniți cu circul aici. Ați distrus toate 

instituțiile astea, le-ați lăsat gunoaie, ghene de gunoi. Zeci de mașini de gunoi s-au scos din Teatrul de vară 

și îmi spuneți că ați făcut studii și nu știu ce. V-ați bătut joc de tot patrimoniul județului ăsta. Mai ales tupeul 

și neobrăzarea să veniți să vorbiți, mi-ar fi rușine aș băga capul în pământ, ce ați lăsat aici. Ați lăsat gunoaie, 

toate se dărâmă, chiar nu aveți puțin bun simț, așa? De ce nu ați făcut până acum alt teatru? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Nu sunteți vătaf pe tarla! 

Dl. Mihai Lupu: Nimic nu a rămas în urma voastră! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Nu ești jupân pe tarla! Dacă atât timp vorbești cu „urma voastră”, am vorbit la 

persoana a doua! Vă rog mult de tot! 

Dl. Mihai Lupu: Nimic nu ați lăsat, gunoaie ați lăsat! Mai aveți și pretenții să vi se dea răspunsuri în care 

voi ar fi trebuit să dați răspunsuri, dar o să dați răspunsuri! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Calmați-vă și luați extraveral! 

Dl. Mihai Lupu: Da, o să dați răspunsuri pentru ce ați făcut, lăsați extraveralul. Vă bate-ți joc în continuare 

de județul Constanța. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Am vorbit civilizat cu dumneavoastră! Nu vorbiți la persoana întâi! 

Dl. Mihai Lupu: O să vorbesc la persoana a doua plural când am cu cine să vorbesc nu cu oameni care 

jignesc. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule, președinte aveți oblogația să ne dați detalii. 

Dl. Mihai Lupu: Da, domnule consilier, când veți reconsidera limbajul, voi avea un limbaj corect, decent 

cu dumneavoastră. Până una alta, corectați-vă dacă vreți să discutați cu mine. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Aveți obligația să ne dați detalii, așa e corect! 

Dl. Mihai Lupu: V-am dat detaliile, nu dumneavoastră trebuie să vă dau detaliile pe care le aveți, 

Dumneavoastră de ce nu dați detalii de ce ați lăsat ruina asta. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: De ce nu mie, de ce nu consilierilor, că nu cer în numele meu? Faptul că am 

curajul să vă spun lucrurilor pe nume, aveți impresia că îmi dați mie detaliile? 

Dl. Mihai Lupu: Ar fi bine să le spuneți și de ce nu le-ați făcut, de ce v-ați bătut joc de ele. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Pentru că ați anulat dumneavoastră, că nu v-au ieșit combinațiile la licitație.  

Dl. Mihai Lupu: Ce combinație? Ați fost vicepreședinte aici, v-ați bătut joc de ele, ce ați făcut cu ele, de 

ce le-ați lăsat în ruină, domnule consilier, domnule vicepreședinte al consiliului județean, de ce le-ați lăsat 

în paragină? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Am fost! Nu v-au ieșit combinațiile, cu firmele PNL-ului și ați anulat licitația! 

Nu v-au ieșit combinațiile! Domnule președinte, calmați-vă! 

Dl. Mihai Lupu: Ia spuneți la toți consilierii, de ce ați făcut asta? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Calmați-vă! 
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Dl. Mihai Lupu: Eu sunt foarte calm, domnule Palaz, numai că dumneavoastră începeți cu circul și credeți 

că puteți să puneți niște argumente pe care nu aveți nicio explicație.  

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Fixați-vă pe scaunul ăla unde veți mai sta un an de zile! 

Dl. Mihai Lupu: Nu veți câștiga nimic. V-ați bătut joc de acest județ și la spital toate alea se dărâmă, asta 

ați făcut, nimic nu ați făcut! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Veți face circ aici , pana dimineață, dacă vorbiți peste noi! 

Dl. Mihai Lupu: Puțină decență nu aveți? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Băi, domnule președinte, trebuie să ne dați detalii, nu așa cum vrei dumneata, 

ca la mahala! 

Dl. Mihai Lupu: Puțină decență nu aveți? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Nu ca la mahala, domnule președinte! Calmați-vă! 

Dl. Mihai Lupu: Dați-le explicații acestor oameni cum v-ați bătut joc de toate astea! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule președinte, calmați-vă, liniștiți-vă! 

Dl. Mihai Lupu: Văd că dumneata urlii pe acolo, vezi că se sparg geamurile pe acolo. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Calmați-vă, eu vorbesc de dumneavoastră, liniștiți-vă! V-ați calmat? Putem 

vorbi acuma? V-ați calmat? Bun! Dacă, da, atunci ascultați-mă ce vă spun în continuare. Vreau să văd și eu 

adresa artiștilor care au spus că trebuie modificat proiectul. Ați făcut o mențiune mai devreme că v-au cerut 

nu știu ce. Vreau să vedem și noi, să ne-o dați și nouă să vedem argumentul dumneavoastră. Ați spus acest 

lucru, dați-ne și nouă să vedem.  

Dl. Mihai Lupu: Domnule Palaz, cu tot calmul, ați fost la comisie, domnule Palaz? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Eu v-am întrebat ceva! 

Dl. Mihai Lupu: Dumneavoastră ați fost la comisie și ați solicitat comisiei să vă dea toate elementele astea? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Păi, eu vă solicit în plen, să audă domnii consilieri! 

Dl. Mihai Lupu: Încă odată vă spun, noi, astăzi, venim aici, în plen, dacă am fost la niște comisii, am luat 

act de comisii, am cerut toate explicațiile, am cerut toate documentele și bănuiesc că știți, astăzi, pentru ce 

ați venit să votați.   

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule, președinte, ați făcut o afirmație, eu merg pe ce ați spus dumneavoastră, 

dumneavoastră ați spus acum 5 minute! 

Dl. Mihai Lupu: Dumneavoastră trebuia să vă interesați. De unde știți că ceilalți colegi care s-au uitat pe 

faza DALI și au analizat, nu au primit informațiile. Dar, dacă dumneavoastră, domnule Palaz nu vă duceți 

pe la comisii, nici nu vă informați, nici nu vreți să aflați ce fac oamenii ăștia. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Aveți adresa care ați spus sau ne-ați mințit?  

Dl. Mihai Lupu: Nici nu vreți să aflați ce fac oamenii ăștia. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Ne-ați mințit? Înțeleg că la vârsta dumneavoastră vă permiteți să mințiți 

consilierii spunând că aveți un document care nu există? Ați făcut o afirmație! 

Dl. Mihai Lupu: Dar ce document ați cerut dumneavoastră, domnule? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Ați spus dumneavoastră, mai devreme, că aveți solicitarea artiștilor și că ei vor 

într-un anumit fel. 

Dl. Mihai Lupu: Consultarea specialiștilor și artiștii au spus că e necesară o scenă care trebuie să fie 

hidraulică pentru spectacole. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Da, domnule, vrem să vedem, dați-ne și nouă adresa aia, ce e așa de greu. 

Dl. Mihai Lupu: Dacă vă interesează, am o rugăminte să-l consultați pe domnul director al Tearului de 

Copii și Tineret, domnul Gherghilescu și pe domnul Manolache, care este actor la Teatrul de Stat și ceilalți 

oamenii care sunt în cultură și care au spus că aceste lucruri trebuie făcute și când. Departamentul de 

administrație publică a făcut asta, eu v-am dat informația, ce vreți mai mult? 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule președinte, ați spus artiștii, ați spus mai devreme! 
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D-na Gianina Topolov: Domnule președinte, avem și noi o rugăminte, chiar nu suntem dispuși să asistăm 

la o asemenea agresivitate a unor discuții și chiar ne dorim ca acest teatru să se facă, motiv pentru care vă 

rugăm să trecem la vot.  

Dl. Mihai Lupu: Vă rog frumos, procedăm la vot 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Mamă, mangleli ca Nicușor Constantinescu! 

Dl. Mihai Lupu: Reluăm votul 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule președinte, sunteți om în vârstă și mințiți un consiliu întreg! 

Dl. Mihai Lupu: Să vă fie rușine că spuneți lucrurile astea, chiar așa! 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule, nu mi-e rușine deloc! Ai mințit aici, punct! Dă-mă în judecată! 

Dl. Mihai Lupu: Matale ești obișnuit cu judecata, cu dosarele penale pe care le ai, pe mine nu mă 

interesează aspectul ăsta.  

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Domnule, eu vă mulțumesc pentru că duceți PNL-ul cât mai jos, de-asta v-a fost 

frică să arătați sondajul! Praf sunteți! Mai aveți un an de zile după aceea să vedeți cum o să faceți! 

Dl. Mihai Lupu: O să fiți dumneavoastră, domnule Palaz.  

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Nu mă interesează, praf sunteți, domnule președinte! 

Dl. Mihai Lupu: 
Proiect de hotărâre aprobat cu 33 de voturi pentru, 3 abțineri și unul care nu a vrut să voteze. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Ați avut 3 voturi împotrivă și o abținere! 

Dl. Mihai Lupu: 3 voturi împotrivă și o abținere. 

Dl. Claudiu -Iorga Palaz: Păi vedeți că ați spus altceva! 

 

 

Dl. Mihai Lupu: 
12. Proiect de hotărâre nr.56 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli și a Programului de 

Evenimente Culturale, pe anul 2023 pentru Muzeul de Artă Populară Constanța. 

 - Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 36 voturi pentru și o abținere. 

 

 

13. Proiect de hotărâre nr.57 privind modificarea și completarea Anexelor 1 și 2 la Hotărârea Consiliului 

Județean Constanța nr.346/20.12.2022. 

 - Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 34 voturi pentru un vot împotrivă și 2 abținere. 

 

 

Dl. Mihai Lupu: 
14. Proiect de hotărâre nr.58 privind aprobarea Acordului de cooperare între Județul Constanța din 

România și Raionul Strășeni din Republica Moldova. 

 - Vot, vă rog! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 36 voturi pentru și o persoană nu a votat. 

 

 

Dl. Mihai Lupu: 
15. Proiect de hotărâre nr.59 privind aprobarea regimului finanțărilor nerambursabile, din fondurile 

bugetului județean, pe anul 2023. 

 

La acest proiect au fost înregistrate 3 amendamente ce au fost aduse la cunoștința dumneavoastră prin adresa 

înregistrată la Consiliul Județean Constanța cu nr.7443/27.02.2023. Vă rog, inițiatorii. 
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Dl. Petre Enciu: Mulțumesc, domnule președinte. În numele Grupului USR o să prezint aceste 

amendamente și vă stau la dispoziție pentru a vă răspunde eventualelor întrebări și observații pe care le veți 

putea avea. 

 Este vorba de 3 amendamente la Proiectul nr.59 prin care Consiliul Județean Constanța va acorda 

finanțări nerambursabile în baza Legii 350 către asociațiile de profil din domeniile cultură, sport și mai nou, 

în domeniul social și sănătate, acesta este un domeniu mai nou pe care îl inaugurăm în anul 2023 prin suma 

de 1 milion jumate. Vă reamintesc că nu este prima dată când vorbim de aceste modificări la acest 

Regulament privind alocările pe Legea 350, am mai discutat despre ele și anul trecut în consiliul județean 

dar din păcate nu am reușit să le transpunem în ghidurile regulamentului. Asta nu înseamnă că le abandonăm, 

din contră, voi încerca să le justific cât de bine pot mai ales că de data aceasta pot să mă bazez și pe exemplul 

finanțărilor de anul trecut care s-au derulat exact în modul pe care l-am anticipat noi și care nu s-ar fi 

întâmplat dacă propunerea noastră de modificare ar fi fost adoptată. O ultimă precizare fac înainte să le 

prezint efectiv, au rolul de a îmbunătăți modul în care aceste finanțări sunt alocate solicitanților, în sensul 

îmbunătățirii diversității, transperenței și nu în ultimul rând al promovării obiectivelor județului Constanța.  

Așadar, în favoarea unei mai bune diversități propun amendamentul nr.1 care se referă la introducerea unor 

praguri ale finanțărilor eligibile/proiect. Ca cifră de referință vă propunem 10% din totalul bugetului/proiect, 

asta ar duce la 450 mii lei/proiect în domeniul cultură, 450 mii lei în domeniul sport și 150 mii lei în noul 

domeniu social și sănătate. Pentru programul „Descoperă oina”, nu propunem niciun prag, el rămâne 

neschimbat. Prin acest amendament, practic, vom avea garanția că din 10 solicitanți eligibili la finanțare, 10 

și vor primi această finanțare. Nu există riscul, cum s-a întâmplat anul trecut, ca toată suma aceasta să fie 

accesată de către un singur solicitant. Gândiți-vă cât de negativă ar fi imaginea acestui program dacă o 

singură asociație ar accesa toți cei 4,5 milioane de lei, nelăsând loc și altor asociații să organizeze alte tipuri 

de evenimente, pentru alt tip de public.  

În legătură cu amendamentul nr.2 care se referă la introducerea obligației consiliului județean de a publica 

pe site-ul instituției informații relevante cu privire la toate propunerile de proiecte, la procente acordate 

fiecărui proiect în parte, la contestațiile care se pot formula, la referatele acestor contestații și la rezultatele 

finale. Nu ni se pare deloc normal ca și anul trecut și mulți ani de dinainte să fim puși în situația de a aproba 

proiecte fără să știm nimic despre activitățile finanțate, despre evenimentele pe care solicitanții le propun și 

despre cum va fi cheltuit banul public, până la urmă. Vă amintesc că în baza actualului regulament, va urma 

ca în câteva luni să ni se ceară votul de aprobare a proiectelor câștigătoare fără să știm absolut nimic despre 

ele, deci, vom fi, practic, niște ridicători de mâini dacă nu schimbăm cumva această abordare. Bineînțeles 

mă aștept și la reacții cu privire la acordarea protecției datelor cu caracter personal. Ei bine, nu cerem prin 

acest amendament să fie făcute publice date cu caracter personal, nu ne interesează CNP-uri, nu ne 

interesează serii și numere de buletine, nu ne interesează balanțe contabile, nu ne interesează datoriile 

asociațiilor, nu ne interesează decât ideile de proiect, rezumatele proiectelor, bugetele proiectelor pe care le 

solicită solicitanții și nimic nu cred că ne împiedică să ascundem documente când le publicăm pe site-ul 

instituției, date cu caracter personal.  

La al 3-lea amendament, și ultimul, vreau să fac precizarea că are mare legătură cu ceea ce simt că ratăm cu 

desăvârșire în viața  unui proiect cu finanțare europeană, ca să spun așa. Este o etapă importantă din viața 

proiectelor asupra căreia beneficiarii nu se apleacă suficient, chiar spre deloc, aș spune, și este vorba despre 

promovarea obiectivului în care am investit fonduri, timp și resurse umane. Din punctul meu de vedere, în 

viața unui proiect cu finanțare europeană, cea mai importantă etapă este să promovăm ceea ce reușim să 

construim. Aș spune că este mai importantă această etapă decât activitatea de execuție de lucrări în sine. De 

aceea, cu aceste considerente propunem ca titularii pentru Cetatea Capidava, în prag de recepție la 

terminarea execuției de lucrări, să fie inclus în programul cultural, în domeniul cultură, în prezentul 

regulament, printr-un program distinct destinat exclusiv organizării de evenimente în situl, la Cetatea 

Capidava. Acest obiectiv de partrimoniu suferă de sursă acută de promovare. Suntem la aproape 2 ani de la 

terminarea lucrărilor și cred că putem profita de Legea 350, putem profita de prezentul regulament pentru a 
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atrage asociații nonguvernamentate organizatoare de evenimente care bineînțeles că vor contribui la 

readucerea acestui obiectiv de patrimoniu al consiliului județean în mentalul colectiv. Propunem pentru 

acest program din domeniu cultură, pentru început, suma de 150 mii lei urmând ca ulterior, începând de 

anul viitor, dacă programul are succes, să o suplimentăm și eventual să ne adresăm și altor obiective, la fel, 

rebilitate pe fonduri europene, din județ.  

Eu atât am avut de spus și, repet, vă stau la dispoziție pentru a vă răspunde la întrebări.  

D-na Adriana Gheorghe: Vreau să îmi explicați de ce trebuie să plafonați la „Sportul pentru toți”, nu văd 

sensul. Chiar dacă câștigă o singură organizație un priect, pe „Sportul pentru toți”, exact prin titlul 

proiectului „Sportul pentru toți”, sunt obligați ca un număr foarte mare de copii să facă sport. Deci, nu văd 

de ce plafonați la 450. A doua întrebare este referitor la Capidava. Cunosc foarte bine zona și știu foarte 

bine și despre ce este vorba acolo. Până nu se fac și alte chestii de interes public în zona Capidavei și să fie 

un traseu turistic pe Capidava, degeaba ne zbatem să-i facem publicitate.  

Dl. Petre Enciu: Eu cred că, referitor la al doilea punct de vedere pe care ni l-ați dat, eu cred că o promovare 

nu cred că e inutilă niciodată. Eu cred că trebuie să promovăm aceste obiective încontinuu și cu toate 

mijloacele și cu cât mai multe resurse. Chiar dacă, cum spuneți dumneavoastră zona este săracă în servicii. 

D-na Adriana Gheorghe: Deci, spuneam că e bine să promovăm Capidava, dar pe lângă Capidava nu 

există unități de alimentație publică, că nu există facilități pentru cei care vizitează este inutil să îi promovezi.  

Te duci la Capidava, da, e frumos, e nemaipomenit dar vrei să te așezi sa bei un suc, să te așezi să contempli 

peisajul Dunării la Capidava, ce e, praf și pulbere este la Capidava.  

Dl. Petre Enciu: Eu cred că de aspectul ăsta se pot ocupa asociațiile organizatoare de evenimente și pot 

găsi soluții pentru ca evenimentul pe care l-ar realiza în situl, să pună la dispoziție publicului interesat astfel 

de facilități, alimentație, cazare și așa mai departe. Eu nu cred că e imposibil să organizăm, de exempul, un 

festival cum a mai fost, un festival de rock, vă dau un exemplu. 

D-na Adriana Gheorghe: Asta voiam să vă spun și eu. 

Dl. Mihai Lupu: Bun. Domnule Enciu, doamna Gheorghe, am ascultat argumentele dumneavoastră. Legea 

350 nu ne obligă sau limitarea unor proiecte. Dacă vorbim, într-adevăr, cum a spus și doamna consilier, vă 

dau un singur exemplu, în proiectul „Sportul pentru toți”, anul trecut, 4000 de copiii, 4000 de copiii din 

județul Constanța, au beneficiat de echipamente, de mingi, truse medicale, atenție, care nu aveau și erau 

obligatorii, și de arbitraj. Sportul de masă înseamnă sănătatea tuturor. Nimeni nu este obligat ca alții să facă 

un astfel de proiect și să vina cu proiectul ăsta pentru sportul de masă. Deci, nu a fost proiect dedicat cuiva 

sau altcuiva. Acest proiect a parcurs niște etape de susținere a lui care s-au încadrat în ghidul pe care noi l-

am aprobat. Sigur că ne-am dori să fie câți mai mulți bani pentru așa ceva, sigur că am dori ca toți banii să 

se ducă pentru „Sportul pentru toți”. După cum vedeți, noi nu ne-am dus pe zona de performanță, deși ar fi 

fost bine să putem să venim și aici și ar fi fost corect și pentru cei care fac performanță, dar, în primul rând, 

ne gândim la sportul pentru toți. Deci, aici, nici legea nu ne spune, nu ne împiedică și nici nu cred că se 

impune o limită. Cât privește partea a doua, cu siguranță, trebuie făcut mai mult și promovare  dar, nu 

domnule Enciu? lucrăm aici împreună. Pe site-ul consiliului județean sunt toate informațiile puse și le 

verificați și dumneavoastră și toată lumea. Adică o informare mai mare decât ce punem noi în mod oficial, 

că poate un ONG să informeze mai bine și să ne promoveze, mă îndoiesc că are toate datele necesare și tot 

de noi depinde lucrul ăsta.  

Cât privește Capidava, sigur mi-aș dori din tot sufletul dar nu putem să ne ducem prin lege, prin ghid, să 

spunem dăm o sumă doar pentru Capidava, o să întrebe lumea de ce nu faceți cu Adamclisi, de ce nu faceți 

și cu Cetatea Histria, de ce nu faceți și cu celelalte. Adică, sigur că sunt, și le luăm în calcul, aceste 

amendamente ale dumneavoastră dar, particularizându-le, ieșim din cadrul legii care înseamnă pentru toți. 

Ca atare, vă rog din tot sufletul, ca să nu ne ducem mai departe, supunem amendamentele separat, la vot, 

sau toate deodată? 
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Dl. Enciu Petre: Le supunem separat la vot și o să fac o ultimă precizare, nu vă rețin atenția mult, cât despre 

Capidava nu cred că este o problemă restrictivă în legătură cu situl pe care l-am ales, pentru că și la 

„Descoperă oina” facem la fel.  

Dl. Mihai Lupu: Domnule Enciu, știți foarte bine și cu dumnaeavoastră am aprobat un calendar de 

activități, un program de activități al Muzeului de istorie, care să includă și cetățile știți că le-am discutat  

împreună. 

Dl. Enciu Petre: Ok! 

Dl. Mihai Lupu: Adică, există, nu am abandonat și punctul dumneavoastră de vedere se regăsește în 

programul anual de evenimente ale cetăților în care într-adevăr putem să creem astfel de evenimente, cum 

ați spus, de rock, de orice, putem să promovăm dar există, îl avem prins în bugetul nostru.   

Dl. Enciu Petre: Cu ONG-uri? 

Dl. Mihai Lupu: Nu cu ONG-uri. 

Dl. Enciu Petre: Pentru că ați spus de evenimente, că asta e frumusețea acestui regulament de finanțare, 

folosim ONG-urile pentru obiectivele noastre. 

Dl. Mihai Lupu: Am înțeles punctul dumneavoastră de vedere, supun votului amendamentul nr.1  

-Vot, vă rog! 

Dl. Adrian Țapliuc: Ce votăm acuma, domnule președinte? 

Dl. Enciu Petre: Amendamentul nr.1. 

D-na Nesrin Geafar: La Proiectul de hotărâre nr. 59 privind aprobarea regimului finanțărilor 

nerambursabile, din fondurile bugetului județean, pe anul 2023. 

Dl. Mihai Lupu: Stați puțin, ca să formulăm corect amendamentul, ca să votăm corect, vă rog frumos. Deci, 

votăm amendamentul nr.1al Proiectului de hotărâre nr. 59 

-Vot, vă rog! Pentru amendamentul nr.1. 

Rezultatul votului: 12 voturi pentru, 20 voturi împotrivă și 5 abțineri. Amendamentul nr.1 nu a trecut votul 

dumneavoastră.  

 

Supun votului dumneavoastră amendamentul nr.2 al Proiectului de hotărâre nr.59 

-Vot, vă rog! Pentru amendamentul nr.2. 

Rezultatul votului: 13 voturi pentru, 21 voturi împotrivă și 3 abțineri. Amendamentul nr.2 nu a trecut votul 

dumneavoastră.  

 

Supun votului dumneavoastră amendamentul nr.3 al Proiectului de hotărâre nr.59 

-Vot, vă rog! Pentru amendamentul nr.3. 

Rezultatul votului: 12 voturi pentru, 22 voturi împotrivă și 3 abțineri. Amendamentul nr.3 nu a trecut votul 

dumneavoastră.  

 

Stimați colegi, supunem în integralitate proiectul de hotărâre fără amendamentele care nu au trecut: Proiect 

de hotărâre nr.59 privind aprobarea regimului finanțărilor nerambursabile, din fondurile bugetului 

județean, pe anul 2023. 

-Vot, vă rog frumos! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 28 de voturi pentru, 3 voturi împotrivă și 6 abțineri.   

 

 

16. Proiect de hotărâre nr.60 privind preluarea managementului instituției Muzeul de Artă Populară 

Constanța din subordinea Consiliului Local al Municipiului Constanța în subordinea Consiliului Județean 

Constanța. 

-Vot, vă rog frumos! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 34 de voturi pentru.  
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17. Proiect de hotărâre nr.61 privind aprobarea proiectului,,Achiziționarea de echipamente pentru unitatea 

de terapie intensivă neonatală din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență ,,Sf. Apostol Andrei” 

Constanța” și a cheltuielilor legate de proiect. 

-Vot, vă rog frumos! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 37 de voturi pentru. 

 

  

18. Proiect de hotărâre nr.62 privind modificarea și completarea anexei nr.1 la Hotărârea Consiliului 

Județean Constanța nr.102/21.04.2021. 

-Vot, vă rog frumos! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 36 de voturi pentru și o abținere. 

 

 

19. Proiect de hotărâre nr.64 privind înființarea serviciilor publice la nivelul Consiliului Județean 

Constanța, acordate cu Strategia de Dezvoltare Durabilă a județului Constanța. 

-Vot, vă rog frumos! 

Proiect de hotărâre aprobat cu 33 de voturi pentru și 4 voturi împotrivă.  

 

 

 Stimați colegi, declar ședința închisă, mulțumesc frumos pentru prezență.  

 

 

X 

 

 

 

 

       Președinte,                                                                                 Secretar general al județului, 

      Mihai Lupu                                                                                               Nesrin Geafar 
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        Mihaela Grovu 

 


